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     Sammanträdesdatum 

Kommunala tillgänglighetsrådet  2017-03-09  1 (14) 

 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 11:00 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Charlotte Elworth, ersättare för Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Anita Rönnbäck, SRF 

Laila Stålnacke, FSN 

Anders Lundkvist, KS 

Thommy Sundell, ersättare för Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Elin Johansson, ersättare för Ann-Katrine Sämfors, Kultur- och fritidsnämnden 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Lennart Thelin, ersättare för Anita Berglund, Piteå HjärtLung 

Mats Vikgren, Piteå älvdal Neuro 

Agneta Nilsson, Samhällsbyggnadsnämnden 

 

 

Övriga deltagande 
 

Carina Westbom, verksamhetsutvecklare, soc 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

Tillgänglighetsansvariga: Lars Lundin, handläggare BAB 

och Sara Lundström, samhällsutvecklare, kl 08:45-09:15 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1 - 11 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Eva Lundström, Allergiföreningen  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2017-03-09  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 1 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat. Några nya: Anders Lundkvist ersätter Helena Stenberg, 

Thommy Sundell ersätter Börje Karlsson, Charlotte Elworth ersätter Ulla Pers-

son och Carina Westbom ersätter Greger Pettersson. En presentationsrunda görs. 

 

______ 

 

 

KTR § 2 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns. 

 

________ 

 

 

KTR § 3 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Eva Lundström, Allergiföreningen. 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 4 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 8 december 2016 lades till handlingarna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 5 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Carina Westbom, verksamhetsutvecklare berättar att det har varit tre medbor-

gardialoger mellan medborgare från Pitepanelen, tjänstemän och politiker. En 

workshop har också hållits, där även intresseföreningar inbjöds. Riktigt intres-

sant. Många vet vad äldreomsorgen och skola är. Stöd och omsorg har så 

många olika verksamhetsgrenar och är mycket svårare att greppa. Kommun-

ledningen dokumenterade vid dialogerna. Dialogerna handlade bland annat om 

barn/unga som far illa, missbruk, hemlöshet, bostäder, sysselsättning och eko-

nomi.  

 

Sven-Gösta Pettersson säger att arbetsgruppen inte träffats sedan dess. 

 

Margith Ström, FUB säger att när äldreomsorgen jobbade med Framtidens 

Äldreomsorg gick det ganska fort. När det gäller Framtidens Stöd och omsorg 

verkar det vara trögare.  

 

Sven-Gösta håller med, men säger att många som satt i gruppen har slutat och 

det har kommit in många nya, inte en optimal situation att komma vidare. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 6 

 

Tillgänglighet 
 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Lars Lundin, BAB-handläggare och 

kontaktperson i tillgänglighetsfrågor välkommen. 

 

Han berättar att Anna Stamblewski har kollat upp att det nu finns sinusplattor 

vid stora entréer efter Storgatan. Sinus är en taktil platta som underlättar för 

synskadade i stadsmiljö. 

 

Mats Vikgren, Piteå älvdal Neuro undrar om han som privatperson får flytta en 

trottoarpratare som står på ett ledstråk? 

 

Anita Rönnbäck, SRF säger att det inte får finnas skyltar på gågatan. 

 

Mats Vikgren säger att det fungerar bra med vägghängda, de viker undan om 

man går in i dem. 

 

Lars Lundin säger att det har varit tal om en ”blinkfyr” vid Kaleido, bra för 

dem som har kvar lite ledsyn. Det finns i Skellefteå. Ulrika Boman på parken 

och Anna Stamblewski ska titta vidare på det. 

 

______ 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Sara Lundström, samhällsplanerare 

välkommen. 

 

Sara berättar att under sommaren 2016 genomfördes en inventering av tätortstrafi-

kens hållplatser i syfte att kartlägga och bedöma tillgängligheten av dessa, se bilaga 1.  

 

Resultatet av inventeringen visar att av totalt 229 stycken hållplatser är 43 

stycken anpassade både för personer med rullstol och nedsatt synförmåga. 46 

stycken är anpassade för personer med rullstol respektive 46 stycken för perso-

ner med nedsatt synförmåga. 170 stycken av de inventerade hållplatserna är 

inte tillgänglighetsanpassade. 10 stycken hållplatser var vid inventeringstill-

fället under anläggning och har därför inte bedömts, se bilaga 2. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 6, forts 

 

Tillgänglighet 
 

Anita Rönnbäck, SRF undrar om busschaufförer ropar ut vilken hållplats de 

kommer till. 

 

Sara svarar att de gör de inte. 

 

Elin Johansson, kultur- och fritidsnämnden undrar om busshållplatserna kommer 

att finnas på kommunkartan och vara sökbar på nätet. 

 

Sara svarar att det kommer att bli så. 

 

Eva Lundström, allergiföreningen undrar hur det är med tillgängligheten när 

hållplatsen ligger för långt bort från t ex en hälsocentral. 

 

Eva undrar om det är rökförbud på alla busshållplatser. Vid sjukhuset är det en 

rökfri zon. 

 

Sara svarar att det inte är rökförbud på alla busshållplatser. 

 

Utifrån inventeringen kan en åtgärdskatalog sammanställas som innehåller fak-

torer som bör åtgärdas för respektive hållplats, för att öka tillgängligheten av 

denna.  

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 7 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Sven-Gösta Petersson säger att från HjärtLung har följande frågor kommit.  

 

1. Hur informerar kommunen sina brukare/anhöriga till brukare att 

 Patientnämnden gäller även kommunal verksamhet? 

 

 Carina Westbom säger att Irene Lundqvist, MAS som kan det här 

 har skickat ett kvalitetsdokument som säger att Socialtjänsten i 

 Piteå köper sin patientnämndsverksamhet genom landstingets 

 patientnämnd som organisatoriskt finns placerad i Luleå på lands-

 tingshuset. 

 

 - Vid inflyttning på ett särskilt boende så har verksamhetschefen ansvaret 

 att broschyren delas ut. Denne beslutar om vilken funktion i verksamhet

 en som delar ut foldern. Ansvarsfördelningen beskrivs i respektive enhets 

 kvalitetssystem. 

- I hemsjukvården överlämnas patientnämndens informationsbroschyr i 

 samband med att SIP upprättas till patienten eller dennes företrädare av 

 ansvarig sjuksköterska. 

- Patientnämndens årliga rapport skickas till socialtjänsten som redovisar 

 denna för socialnämnden. 

 

 Carina delar ut broschyren. 

 

2. Kötiden för att få boende inom äldrevården, hur ser den ut idag? 

 Har den kortare tiden som landstinget tillämpar för hemgång påverkat 

 kötiden? 

 

 Madeleine Westman, enhetschef vid äldreomsorgen säger att äldre-

 omsorgen inte har kösystem till SÄBO, dagsaktuella läget och behoven 

 styr prioritering och tilldelning. Äldreomsorgen fattar flera bifallsbe-

 slut/månad med omgående verkställighet där tiden från att behov av 

 SÄBO uppstår till verkställighet/inflyttning är ca en vecka. 

 

 I snitt har äldreomsorgen 15 icke verkställda beslut/månad och 16 in-

 flyttningar/månad 2016. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 7, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

 Kvartal 4, 2016 fanns sju beslut som inte verkställts inom tre månader, 

 varav fyra fått erbjudande, men tackat nej. 

 

 Målsättning i äldreomsorgens VEP, område ekonomi är att tiden mellan 

 ansökan och verkställighet ska vara så kort som möjligt och vad gäller 

 SÄBO innebär det plats inom 14 dagar. 

 

 Nyckeltal för kvalitet i VEP:en 2016 är tid från ärendet startar till beslut 

 är verkställt, boendeutredning uppskattad tid = 21 dagar. 

 

3. Kalix kommun ställer krav på föreningar med ungdomsverksamhet,  

att för att få kommunalt bidrag ska deras ledare ha utbildning i HLR för 

hjärtstartare. Finns någon sådan diskussion i Piteå? 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det inte finns. 

 

Hörsel har denna fråga. 

 

1. HSO-föreningarna vill enskilt komma till nämnderna för att direkt in-

formera om föreningens verksamhet. 

 

 Sven-Gösta säger att HSO får kontakta de nämnder de vill träffa. 

 

Från FUB har dessa frågor inkommit. 

 

1. Boende och sysselsättning 

 

Två nya boenden beräknas starta under april 2017. Det ena är Parken 

före detta Kärnhuset och Småstugegränd 2. 

 

Margith Ström, FUB funderar hur kommunen planerar framåt? 

 

Carina Westbom säger att de inte har någon strategi just nu, men boen-

depatrullen har slagit väl ut. Kanske utöka det. 

 

Margith Ström, de som står i kö, kan de passa för boendepatrullen? 
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KTR § 7, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

 Carina Westbom vet inte om de som står i kö skulle vara lämpliga för 

 boendepatrullen. Det är totalt nio brukare som åker runt på boenden och 

 hjälper till.  

 

2. Krisberedskap, finns planer för stöd- och omsorgsboende? 

 

 Carina Westbom säger nej, men det finns behov. Har ingen evakuerings-

 plan för boendena. 

 

 Margith Ström säger att det är ju sagt att man ska klara 72 timmar. 

  

 Carina Westbom säger att personer som bor i ordinärt boende har eget 

 ansvar. 

 

 Laila Stålnacke, FSN undrar, kan man inte göra en evakueringsplan? 

 

 Carina Westbom menar att det kan man göra. 

 

3. 40-kortet, information till användare/kontaktperson inte korrekt. Samma 

 fråga har kommit från SRF. 

 

 Gun-Britt Wiksten säger att Pite Taxi har gått ut med information till alla 

 som har köpt 40-kort tidigare. Någon miss kan ha skett. Det går bra att 

 ringa till Pite Taxi om man har frågor och om personen är beviljad  

 arbetsresor måste man lämna sin faktureringsadress till taxi. 

 Pite Taxi skickar en faktura i efterskott på de resor som är utförda. 

 

 ______ 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen undrar om det är så att man kan söka ett 

bidrag hos hjärt lung för att köpa en hjärtstartare. 

 

Lennart Thelin, HjärtLung säger att det stämmer. De utbildar även fem perso-

ner som ska vara runt hjärtstartaren. Lennart själv utbildar barninstruktörer 

både på länet och på riksnivå.  
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KTR § 7, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Lennart säger att hjärtstartutbildning för företag kostar 200 kronor och för 

föreningar 150 kronor. Ingen avgift tas ut för utbildning om de är medlemmar i 

HjärtLung. 

 

______ 

 

Anders Lundkvist, kommunalråd säger att det har jobbats mycket med säker-

hetsfrågor hos idrottsföreningar. Piteå har tagit ett stort grepp, 12 områden är 

framtagna och man tar fram instruktioner för att driva framtidsutveckling.  

 

_______ 

 

Gun-Britt Wiksten berättar att Elice Ökvist, verksamhetschef på Elevhälsan var 

på förra kommunala tillgänglighetsrådet den 8 december 2016.  

Anita Rönnbäck, SRF undrade då hur många synskadade barn det finns på  

Piteå kommuns skolor?  

 

Elice hade ingen siffra på detta vid det mötet, men lovade att återkomma. Elice 

säger nu att det är fem barn i Piteå kommuns skolor som har en synnedsättning 

som kräver mer än vanliga glasögon.   

 

______ 
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KTR § 8 

 

VEP 2017 

 

Carina Westbom, verksamhetsutvecklare berättar om VEP 2017 och verksam-

hetsplanering för hela socialnämnden. Tidigare hade vi fyra planer. Nu har vi 

en VEP för socialnämnden och det är nytt för i år. Stöd och omsorg har gjort en 

egen bilaga. Vad vi gör och vilka uppdrag vi har. 

 

VEP 2017 
 

• Tre kommunövergripande mål för alla nämnder: 

 - Piteå ska år 2020 ha 43 000 invånare 

 - Piteå präglas av en samhällsgemenskap med mångfald som  

   grund 

 - Piteå ska erbjuda attraktiva och varierande boendemiljöer 

 

• Många nyckeltal + målvärde + syfte 

• Samma 4 strategiska områden som förra året, dvs: 

 - Barn och unga – vår framtid 

 - Utbildning, arbete, näringsliv är grunden för all välfärd 

 - Demokrati och öppenhet 

 - Livsmiljö 

• Uppdrag från socialnämnden 

• Personal 

• Ekonomi 

 

Omvärldens påverkan på socialnämndens uppdrag, t ex 

• E-tjänster/välfärdsteknologi 

• Psykisk ohälsa 

• Sjuka/arbetslösa 

• Funktionsnedsatta 

• Personalförsörjning 

• Bostäder 

• Missbruk 

• Anhörigstöd 

 

Ekonomi 

 

Se bilagorna 3 och 4. 
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KTR § 8, forts 

 

VEP 2017 

 

Nytt är att skapa målvärden. Vad Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan 

gör för ändringar påverkar oss. 

 

Vi har även uppdrag från kommunfullmäktigt att ha en ekonomi i balans.  

 

Sven-Gösta Pettersson säger att nämnden fick uppdrag att prata om boendepla-

nering. För Stöd och omsorg behövs ett nytt boende vartannat år, alltså år 2018 

och 2020. Stöd och omsorg har svarat fem år framåt.  

 

Äldreomsorgen har ett boende på gång. De har svarat ända fram till 2023. 

Det är lättare att sia om framtida boendeplatser för Äldreomsorgen än det är för 

Stöd och omsorg 

 

Margith Ström, FUB säger att i sammanställningen för Framtidens Stöd och 

omsorg står det under boenden: Prova på trappstegsmodellen för LSS personkrets 

men med nytt typ av personalstöd. Vad är det? 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det är en felskrivning. Ska stå, trapphusmo-

deller. 

 

Carina Westbom berättar att EU-samordnaren har tidigare legat under Stöd och 

omsorg. Nu ligger tjänsten under socialtjänsten. 

 

Teknikutvecklingen går framåt och provas lite inom Äldreomsorgen, bland 

annat tekniska hjälpmedel för personer med demens. Missbruksvården använ-

der en del. För funktionsnedsatta finns det många tekniska hjälpmedel. Det är 

inte tänkt att tekniska hjälpmedel ska ta bort händer för de personer som behö-

ver det. 

 

Anders Lundkvist menar att nu ska vi inte bara prova, det viktiga är att införa 

det i våra verksamheter och klara våra åtaganden. 

 

Thommy Sundell tackar för en intressant föredragning. 

 

Sven-Gösta Pettersson tackar för informationen. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 9 
 

Övriga frågor 

 

Eva Lundström, allergiföreningen vill att Anders Lundkvist, kommunalråd 

presenterar sig själv och om Roxy Storband. 

 

Anders bakgrund: 

Kommer från en by utanför Sikfors. Bor i Piteå, känner sig som inflyttad bybo. 

Jobbat inom Telecom nu senast från LTU, delägare i IT-företag, gift med 

Margareta, två döttrar som är utflyttade. Fyllt 59 år.  

 

Vid sidan om jobbet, engagerad i föreningslivet som ligger honom varmt om 

hjärtat, intresserad av samhällsutveckling. 

 

Tycker om musik, har varit med i Roxy Storband sedan 1981. 

Började sitt nya jobb som kommunalråd den 1 februari 2017. 

 

_____ 

 

 

Föreningsbidrag – Stöd och omsorg 

 

Carina Westbom påminner om att stoppdatum för att ansöka om förenings-

bidrag är den 30 april 2017. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 10 

 

Nästa möte 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 11 maj 2017, 

klockan 09:00 i Greger Petterssons arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  

Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 1 juni 2017,  

klockan 08:30 i Ovalen vid Stadshusets huvudentré.  

 

______ 

 

 

KTR § 11 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar mötet. 

 

______ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


